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În Sfânta Evanghelie de astăzi ne arată cum a vindecat 

Mântuitorul pe sluga greu bolnavă a unui conducător de oşti 

roman care locuia în Capernaum, un mic oraş de lângă 

Marea Galileei. Minunea aceasta însă are câteva 

caracteristici aparte. Ea s-a săvârşit datorită credinţei 

dregătorului roman păgân, care se închina la idoli. Apoi 

poate şi sluga lui, care zăcea în casă bolnav, era tot păgân, 

deci străin de Legea Vechiului Testament. De asemenea 

vedem că Mântuitorul vindecă bolnavul de la distanţă, fără 

să fie adus de faţă, ceea ce mai rar se întâmplă. Multora le 

poruncea pentru bolnav: Aduceţi-l aici la Mine! Iar pe alţii îi 

întreba: Crezi că pot să fac Eu aceasta? Şi dacă bolnavul sau 

părinţii şi însoţitorii lui mărturiseau cu tărie credinţa în 

minunile lui Dumnezeu, îndată minunea se săvîrşea şi 

bolnavul se făcea sănătos de orice boală era cuprins. 

Pe sutaşul roman nu l-a întrebat, însă, de crede în 

dumnezeirea lui Hristos, căci îi cunoştea credinţa inimii. Ba 

nici nu l-a aşteptat să-i spună ce doreşte. Ci îndată ce sutaşul 

s-a apropiat de El şi I-a zis: Doamne, sluga mea zace în casă 

slăbănog, cumplit chinuindu-se; Mântuitorul, cu multă  

că nu suntem vrednici să intre Hristos în casa 

şi în inima noastră din cauza mulţimii 

păcatelor pe care le-am făcut.  

Dacă ne rugăm lui Dumnezeu fără frică şi 

cutremur, dacă intrăm în biserică cu 

nepăsare şi răutate în inimă, dacă citim 

Sfânta Scriptură cu mândrie şi cu duh de 

iscodire, toate ne sunt spre păcat; căci ne 

lipsesc cele două virtuţi amintite mai sus - 

credinţa tare şi smerenia.  

Aceeaşi osândă ne aşteaptă dacă ne 

apropiem de Trupul şi Sângele lui Hristos 

nevrednici, nepocăiţi, cu păcate nespovedite, 

certaţi cu aproapele nostru sau cu canonul 

neîmplinit. 

Vedeţi că acest om, păgân după credinţă, 

avea inimă de creştin după faptă.  

Necreştin fiind, era mai credincios ca 

iudeii de odinioară şi ca mulţi creştini din 

zilele noastre. De aceea Mântuitorul îl laudă 

în public, zicând: Adevăr grăiesc vouă, că 

nici în Israel n-am găsit atâta credinţă!  

Nu numai între evrei, dar nici între 

creştinii de astăzi nu se găsesc oameni cu 

mai multă credinţă ca acest sutaş.  

Credinţa şi smerenia lui l-a mântuit, i-a 

vindecat sluga şi l-a făcut nemuritor. 

(Arhim.Ilie Cleopa,  

Predici) 

 

blândeţe, i-a zis: Venind, Îl voi vindeca 

(Matei 8, 6-7). Dar sutaşul, pe lîngă credinţă 

mare, avea şi multă smerenie. De aceea 

răspunde: Doamne, nu sunt vrednic să intri 

sub acoperişul meu, ci numai zi cu cuvântul 

şi se va vindeca sluga mea! Auzind aceasta 

Iisus Hristos, S-a minunat de credinţa 

sutaşului şi a zis: Adevăr grăiesc vouă: Nici 

în Israel n-am găsit atâta credinţă! De aceea 

vă spun că mulţi de la răsărit şi de la apus 

vor veni şi vor sta la masă cu Avraam, cu 

Isaac şi cu Iacov în Împărăţia Cerurilor. Iar 

fiii împărăţiei vor merge în întunericul cel 

mai dinafară; acolo va fi plângerea şi 

scrâşnirea dinţilor.  

Apoi i-a zis sutaşului: Du-te, şi după 

cum ai crezut, fie ţie! Şi s-a făcut sănătos 

sluga lui în ceasul acela (Matei 8, 7-13). 

Vedeţi credinţă la un om păgân? Vedeţi 

cât poate credinţa curată unită cu smerenia? 

Amândouă la un loc fac adevărate minuni. 

Credinţa pogoară harul asupra aceluia ce se 

roagă şi smerenia îi deschide inima.  

Vedeţi care este calea cea scurtă şi mai 

sigură a mântuirii noastre?  

Credinţa şi smerenia! Credinţa că 

Dumnezeu există şi are milă de lumea pe 

care a creat-o, de fiecare dintre noi, şi în 

acelaşi timp, smerenia sinceră, mărturisită 

”Venind, Îl voi vindeca”, 

frescă 

 


